

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-05-06-26]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 9, 2005 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

M. C. Aubin	A. Benessaieh
F. Boudreau	J.-C. Bouhénic
C. Coates	E. Corcos
R. Despatie (Chair/Président)	V. Hildebrand
S. Kirschbaum	J. Kowal
A. McGaughey	V. Monty
I. Roberge	A. Sangster
D. Uritescu	

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 9 décembre 2005 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

J. Bergeron
D. Clipsham
C. A. Dehaney
M. Kant
M. Lesage
G. Moyal
C. Santini

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair noted an additional item to the agenda, under "Reports from Standing Committees" – Proposal from CASTL - and asked for the approval of the amended agenda.

The Chair reminded members of Council that Committee reports as well as any other items which Council members wish to be included in the agenda should reach Council's Office on the Thursday of the week before Council's meeting. Council's documentation has to be finalized on Friday morning at the latest and sent to printing services.

2. Minutes of the previous meeting

▪ November 18, 2005 – [FC-05-06-19]

The minutes were **approved**.
(Kirschbaum/Uritescu)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président note l'ajout d'un point à l'ordre du jour sous « Rapports des comités permanents » - le rapport du CNAP - et demande l'approbation de ce changement.

Le président rappelle aux membres que les rapports des comités ainsi que les autres points que les membres du Conseil voudraient mettre à l'ordre du jour doivent être remis au bureau du Conseil le jeudi de la semaine avant la réunion du Conseil. Les documents du Conseil doivent être finalisés le vendredi matin au plus tard et envoyés aux services de photocopie.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 18 novembre 2005 – [FC-05-06-19]

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Kirschbaum/Uritescu)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Associate Principal's Remarks

F. Boudreau conveyed apologies from the Principal who could not attend the meeting since he was attending a colloquium at the University of Laval. She then reported the following:

- Ontario Premier Dalton McGuinty visited Glendon on Nov. 29 and announced that additional funding had been made possible to York through the Quality Improvement Fund.
- On Monday evening, Global TV's "National News" launched its election road show at York before an audience of about 40 students.
- Sherry Simon, the Canada Research Chair in Translation and Cultural History has announced that she decided to go back to Montreal.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum

J. Bergeron presented the submissions from the following departments:

- English – FC-05-06-20 – the course was **approved** as submitted.
- History – FC-05-06-21 – the courses were **approved** as submitted.
- International Studies – FC-05-06-22 – the courses were **approved** as submitted.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques de la principale adjointe (aux études)

F. Boudreau présente les excuses du principal qui ne peut assister à la réunion étant à l'Université Laval pour un colloque. Elle note ensuite les points suivants :

- Le premier ministre de l'Ontario, Dalton McGuinty, a visité Glendon le 29 novembre et annoncé que des fonds supplémentaires ont été remis à York dans le cadre du Fond d'amélioration de la qualité.
- Lundi soir, le programme « National News » de Global TV a lancé son émission itinérante pour les élections à York devant un public d'environ 40 étudiants.
- Sherry Simon, la titulaire de la Chaire de recherche canadienne en traduction et histoire culturelle annonce qu'elle a décidé de revenir à Montréal.

5. Rapports des comités permanents

(a) Programmes d'études

J. Bergeron présente les soumissions des départements suivants :

- Anglais – FC-05-06-20 – le cours est **approuvé** tel que soumis.
- Histoire – FC-05-06-21 – les cours sont **approuvés** tels que soumis.
- Études internationales – FC-05-06-22 – les cours sont **approuvés** tels que soumis.

- Political Science – FC-05-06-23 – the course was **approved** as submitted.
- Sociology – FC-05-06-24 – the courses were **approved** as submitted

- Science politique – FC-05-06-23 – le cours est **approuvé** tel que soumis.
- Sociologie – FC-05-06-24 – le cours est **approuvé** tel que soumis

(b) Nominating Committee

D. Clipsham informed Council that Dorin Uritescu has been elected to sit on the Tenure and Promotions Committee for 2005-2006.

Nominations for the position of Glendon Senator and also one Glendon representative on the Senate Executive Committee were asked. None were received. It was then agreed that the call be extended until one nomination is received for each of them.

(b) Comité des mises en candidature

D. Clipsham informe le Conseil que Dorin Uritescu a été élu pour siéger au comité de promotion et permanence pour l'année 2005-2006.

On demande ensuite les mises en candidature pour le poste de sénateur de Glendon ainsi que pour un représentant de Glendon au comité directeur du sénat. On n'en reçoit aucune. On accepte alors que les mises en candidature soient prolongées jusqu'à réception d'un nom pour chacun de ces postes.

(c) CASTL

- Proposal for Revisions to Students' Eligibility to Maintain Honours Status – [FC-05-06-25]

E. Corcos presented the document which was circulated at the door, and it was approved as submitted.

(c) CNAP

- Proposition pour réviser l'admissibilité des étudiants à maintenir le statut spécialisé – [FC-05-06-25]

E. Corcos présente le document qui a été circulé à la porte et il est approuvé tel que soumis.

6. New Business

There was none.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:15 p.m

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 15.